
Zápis 
z porady vedoucích kateder a ředitele ústavu PdF UHK  

konané dne 21. října 2009 
 
 
Přítomni: dr. P. Vacek, doc. T. Svatoš, dr. T. Vojtko, Mgr. M. Javorská, Mgr. L. Stašová, P. 

Trojovský, dr. Kühnová, prof. I. Volf, Ing. K. Radocha, dr. Š. Hubálovský, Mgr. V. 
Rabe, doc. J. Vítek, doc. J. Tůma, prof. K. Kolář, dr. I. Holý, prof. P. Cyrus, dr. R. 
Drtina, doc. A. Zachová, Mgr. V. Kořístka, dr. H. Dědičová, dr. J. Comorek, D. 
Geffroy, Mgr. J. Kostincová, Mgr. P. Kotyza, doc. V. Hrubý, Mgr. art. M. 
Hromadová, dr. D. Fialová, doc. M. Chrobák, dr. F. Vaníček, JUDr. M. Mitlöhner,   
doc. I. Jedličková, Ing. E. Šimková, dr. T. Petráček, Mgr. M. Ulrichová, Mgr. M. 
Skutil 
doc. V. Jehlička, dr. M. Vondráček, doc. P. Heřman, dr. M. Maněnová, dr. V. 
Tauchmanová, Ing. M. Bednářová, Mgr. M. Kučerová, Ing. S. Tomšů, 
dr. M. Žumárová 

Omluveni: doc. J. Ondráková, dr. H. Tampierová, dr. P. Šmíd, Mgr. P. Zikl 
 

 
HHo 
Program: 
 

1. Informace děkana 
2. Praxe (dr. Maněnová) 
3. Studijní záležitosti (dr. Vondráček) 
4. Hodnocení vytíženosti pedagogických pracovníků (dr. Maněnová, doc. Heřman) 
5. Různé 

 
 
Ad 1. 

 V současné době akreditační komise provádí kontrolu doktorských studií. Katedra 
informatiky PdF UHK organizuje doktorské studium ve spolupráci s Ostravou, Plzní a 
Č. Budějovicemi. Z dosavadních jednání vyplývá nutnost upřednostnit  kvalitu 
publikační činnosti před kvantitou. AK uznává kvalitní publikace vykázané ve Web of 
Science. Publikace typu sborníku nejsou AK uznávány. 

 Vyjádření prof. Cyruse (zaslané elektronickou poštou) k informaci podané na zářijové 
poradě VK nepovažuje děkan fakulty za stanovisko, je to okopírovaný zápis z jednání 
AK. Zápis je mnohem vstřícnější než bylo samotné jednání.  

 Školení vedoucích pracovníků o BOZP se koná 22. 10. 2009 v budově FIM, další termín 
domluví Ing. Bednářová na středu 25. 11. 2009 od 15:00 hod. po poradě VK. 

 Redakční rada vědeckého časopisu  KPP bude doplněna o členství dr. Maněnové. 

 Spolupráce se zahraničím, výměna studentů a pedagogů, navázání dalších nových 
kontaktů. 

 Ocenění studentů u příležitosti oslav 17. listopadu – seznam odeslán dr. Musilové. Za 
PdF byl odeslán návrh na 15 studentů. 

 Pedagogický týden v termínu od 29. 3. – 2. dubna 2010. Předpokládá se zastoupení 
všech kateder (včetně Historického ústavu a Katedry filozofie a společenských věd FF 



UHK). Ve středu 31. 3. 2010 dopoledne bude zasedat VR PdF, odpoledne (od 14:00 
hod.) se koná přednáška dr. Müllnera a v podvečer koncert v budově OSV. 

 V rámci restrukturalizace fakulty se svolává na středu 18. 11. 2009 jednání zástupců 
kateder SPSP, SPSoc a KNVCHP s prorektorkou dr. Žumárovou a děkanem PdF. 

 Vedení PdF prosazuje myšlenku vzniku celouniverzitního ústavu pro výuku jazyků. 
Doposud nedošlo ke shodě názorů členů PdF s vedením univerzity. 

 Akademičtí pracovníci zařazeni v kategorii odborný asistent 1. stupně předloží 
potvrzení o pokračování v doktorském studiu. Termín: konec listopadu 2009. 

 Při čerpání rozpočtů kateder dochází k rozdílům, některé katedry čerpají průběžně 
uváženě, jiné přečerpaly rozpočet vč. vázaných prostředků. Nedočerpané prostředky 
budou katedře poskytnuty v roce 2010. Při přečerpání obdrží katedra menší rozpočet. 

 
 
Ad 2.  
Dr. Maněnová  

 Rozpisy praxí byly rozeslány na školy. Před začátkem semestru je povinnost didaktika 
praxe provést kontrolu aktuálního seznamu fakultních učitelů a navštívit školu 
alespoň 1x v průběhu školní roku.  

 Do 31. ledna 2010 odešlou didaktici praxí Mgr. Klimentové rozpis praxí na LS 
2009/2010. 

 U neučitelských oborů vznikají nové praxe. Didaktik praxe projedná před samotným 
jednáním s novým zařízením organizační záležitosti s Mgr. Klimentovou. 

 Evidence praxí je nově zavedena ve FIS – dr. Maněnová poděkovala Ing. Tomšů. Ostrá 
verze bude spuštěna od AR 2010/2011.  

 Některým stud. programům  celoživotního vzdělávání končí akreditace. Zvážit podání 
reakreditace (jazyky, spec. pedagogika). 

 Studenti 1. ročníků v celoživotním vzdělávání mají závěrečnou práci, pokud je 
součástí závěrečné zkoušky, zadanou ve FIS. Týká se i posluchačů doplňkového 
pedagogického studia. 

 V rámci Centra pedagogického výzkumu bude uspořádán seminář Kvalitativní výzkum 
(13. ledna 2010 od 8:00 hod. na A17), seminář zaměřený na kvantitativní výzkum je 
plánován na začátek května 2010. 

 
 
Ad 3. 
Dr. Vondráček připomenul tento den jako začátek práce na rozvrhu pro letní semestr. 
Konstatoval, že i letos po zaregistrování aktivit studentů se musel rozvrh upravit z důvodu 
nedbalosti některých pedagogů. 

 Každý pracovník vytiskne: 
 preference na LS (u preferencí dopíše ručně výuku v kombinované formě) 
 rozvrh za ZS 2009/2010 doplněný o výuku v kombinované formě studia a příp. 

i výuku v celoživotním vzdělávání a s podpisem předá vedoucímu katedry.  
VK odešle podepsané rozvrhy za celé pracoviště na děkanát. Termín: 8. 11. 2009. 

 Schvalování témat bc. a diplomových prací probíhá podle dosavadního rozhodnutí 
děkana. 



 Přípravné kurzy pro uchazeče o studium – promyslet termíny konání (zatím bez 
učeben, učebny rezervovat až po zanesení rozvrhu na LS) a informaci odeslat na 
děkanát. Termín zveřejnění se plánuje na konec listopadu. 

 
 
doc. Heřman/dr. Maněnová 
Komentář k tabulkám o vytíženosti pedagogických pracovníků. V letošním roce proběhla 
zkušební verze zadávání do excel. tabulek - objevily se nedostatky, které budou pro příští rok 
odstraněny (struktura tabulek, špatný formát, malý počet řádků). 
Chyby ze strany pedagogů: 

 Počet studentů na praxi si vykazuje pouze didaktik praxe. Na 1. stupni se počty dělí 
(viz porada didaktiků 15. 9.). 

 Výuka v celoživotním vzdělávání se nezapisuje do tabulek. 

 V tabulkách byly uvedeny publikace, které nejsou zaneseny do OBD. 

 Publikace byly zařazeny do špatných typů. Vykazované odborné knihy předloží 
pracovníci doc. Heřmanovi – ihned. 

 Projekty se uvádí za 1 rok. 

 Částky finančních prostředků – uvádět částku, kterou fakulta obdrží za jeden rok. 

 Podíl na projektu – nesmí překročit 100%. 
 
 
Ad 4. 
Dr. Tauchmanová poděkovala doc. Ondrákové za iniciativní přípravu zvacího dopisu 
partnerským školám. Zvací dopis bude zveřejněn na webových stránkách. 
Příprava výběrového řízení na zahraniční pobyty v rámci Socrates, informaci předat všem 
kolegům na pracovištích. 
Dr. Tauchmanová požádala o vstřícnost při uznání předmětů absolvovaných na zahraničních 
školách. 
Nabídka AIA na pobyty studentů a učitelů v Ruské federaci. 
 
 
Mgr. Kučerová 

 Katedry mají povinnost zveřejnit sled SZZ (na webových stránkách, na katedře). 

 Katedrám budou odeslány jmenovací dekrety na SZZ (počet členů nesmí klesnout pod 
3 osoby a pod polovinu jmenovaných členů). 

 
 
Ing. Bednářová 
Rozpočty pracovišť jsou rozčleněny na položky – čerpání rozpočtu mezi položkami lze 
přesouvat. 
Při dočerpání rozpočtu nepoužít vázané prostředky. 
Poslední objednávky budou podepsány s datem 30. 10. 2009 (výběrové řízení). 
Kancelářské potřeby čerpat ze skladu TPO. 
Pokud bude PdF po finanční inventuře disponovat s finančními prostředky, budou 
poskytnuty mimořádné odměny: 

a) za vědu, výzkum a tvůrčí činnost (podklady připraví doc. Heřman) 
b) částka k rozdělení bude poskytnuta vedoucím kateder 



 
Nová pracovnice na organizačně – správním oddělení PdF UHK Ing. Yvetta Belščaková (náplň 
práce: vnitřní kontrola). 
 
 
dr. Žumárová 
Informace o přípravě nového jednotného informačního systému na UHK. Bude vypsáno 
výběrové řízení na vedoucího managera. 
Další výběrové řízení vyplynulo z vysokého počtu projektů EU a nárůstu objemu finančních 
prostředků. 
Výzva všem pracovištím: provést kontrolu, zda jsou odevzdány do archivu UHK všechny 
bakalářské, diplomové a příp. doktorské práce. 
Oslavy Dne studentstva – pondělí 16. listopadu rektorské volno, středa 18. listopadu ocenění 
studentů v Aldisu, následuje koncert P. Šporcla. Všichni pracovníci s úvazkem 0,7 a výše 
budou písemně obesláni pozvánkou se vstupenkou pro 2 osoby. 
 
V diskusi zazněly stížnosti na parkování u OSV. 
 
Každá katedra obdržela po 2 výtiscích nové publikace Kapitoly z dějin Univerzity Hradec 
Králové, která byla vydána u příležitosti padesáti let vysokoškolského vzdělávání učitelů 
v Hradci Králové. 
 
 
 
Zapsala: H. Raabová 
 
 
 Doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc. 
 děkan PdF UHK 


